

Title (en)
Shower partition

Title (de)
Duschabtrennung

Title (fr)
Cloison de douche

Publication
EP 0721759 A1 19960717 (DE)

Application
EP 95119353 A 19951208

Priority
DE 29500499 U 19950113

Abstract (en)
The door (2) swings on a vertical axis via two hinges spaced apart. A hinge bracket (14) accommodates a bar (18) sliding in its lengthwise direction, and is secured to a wall-section (12) by two mountings (42,43) spaced apart in this direction. The bar is gripped between main (44) and clamping (40) bodies. The length (47) of one or both these bodies is greater than the distance (45) between the mountings in the axial direction. The bracket can be joined to a holder body (24) by which the wall-section and the body on the inside. There can be an inner face on the clamping body, fitting against the bar and/or extending round it through a predetermined angle.

Abstract (de)
Eine Duschabtrennung enthält eine Tür (2,3), welche vorzugsweise mittels zwei vertikal beabstandet angeordneten Scharnieren um eine im wesentlichen vertikale Achse schwenkbar angeordnet ist. Es ist ein Scharnierträger (14) vorgesehen, in welchem eine Teleskopstange (18) in Richtung ihrer Längsachse (20) einstellbar ist und welcher mittels beabstandet angeordneten Verbindungsmitteln (42,43) mit einem Wandelement (12) verbunden ist. Diese Duschabtrennung soll dahingehend weitergebildet werden, daß mit geringem konstruktiven Aufwand eine hohe Funktionssicherheit gewährleistet und mit wenigen Bauteilen eine stabile Befestigung erreicht wird. Es wird vorgeschlagen, daß der Scharnierträger (14) einen Grundkörper (44) und einen Klemmkörper (40) aufweist, zwischen welchen die Teleskopstange (18) eingespannt ist. Der Klemmkörper (40) und/oder der Grundkörper (44) weisen eine Länge (47) auf, welche größer ist als der axiale Abstand (45) der Verbindungsmittel (42,43).
<IMAGE>

IPC 1-7
A47K 3/22; E05D 7/04; E05D 5/02

IPC 8 full level
A47K 3/36 (2006.01); **E05D 5/02** (2006.01); **E05D 7/04** (2006.01); **A47K 3/30** (2006.01)

CPC (source: EP)
A47K 3/36 (2013.01); **E05D 5/0246** (2013.01); **E05D 7/04** (2013.01); **A47K 2003/307** (2013.01); **E05Y 2800/672** (2013.01); **E05Y 2900/114** (2013.01)

Citation (applicant)
EP 0187190 B1 19891011

Citation (search report)

- [X] FR 2391341 A1 19781215 - BFG GLASSGROUP [FR]
- [AD] EP 0187190 A2 19860716 - MUNCH PAUL JEAN
- [A] DE 2952574 A1 19810910 - ACO GIESSEREI KUNSTSTOFFVERARB [DE]
- [A] FR 2026913 A1 19700925 - GROHE KG HANS
- [A] EP 0087822 A2 19830907 - ROLOFF HEINZ RUDOLF

Cited by
EP1411805A4; CZ300750B6; HRP20030222B1; US6966586B2; WO0225045A1

Designated contracting state (EPC)
AT BE CH DE ES FR GB IT LI NL

DOCDB simple family (publication)
DE 29500499 U1 19950223; EP 0721759 A1 19960717

DOCDB simple family (application)
DE 29500499 U 19950113; EP 95119353 A 19951208